

CALL FOR PAPERS

MADNESS

If, with Michel Foucault, we were to define the history of Western cultures as a discourse on the images of madness, then surely we must assume that such a discourse is reflected very deeply in all literary texts and in all pictorial representations. In fact, we might suspect that figures of madness lie at the core of the literature written for children; inordinate fears, personifications, metamorphoses, disorderly language, meaninglessness, confinement, even sheer delirium. *CCL* invites submissions on such views of madness in Canadian children's literature of the past and the present. Our impression is that madness is not only a psychological component of such literary texts, but that it defines and institutes the boundaries of intelligible meaning at the time of entry in our cultures.

Send brief abstracts, proposals, or enquires by July 1, 1994, to: The Editors, *CCL*, Department of English, University of Guelph, Guelph, Ontario, N1G 2W1
Telephone: (519) 824-4120 Ext. 3189 Fax: (519) 837-1315

APPEL D'ARTICLES

FOLIE

Si nous définissons, avec Michel Foucault, l'histoire de la civilisation occidentale comme un discours sur les images de la folie, nous devons alors présumer que tous les textes littéraires et toutes les représentations picturales reflètent très profondément ce discours. En fait, nous pouvons avoir le sentiment que ces images de la folie sont inscrites au coeur de la littérature d'enfance et de jeunesse: peurs inexplicables, personnifications, métamorphoses, écholalie et glossolalie, enfermement, voire délire incontrôlé. La revue *CCL* est la recherche de propositions d'articles sur les manifestations de la folie dans la littérature pour la jeunesse, qu'elle soit d'autrefois ou d'aujourd'hui. Notre hypothèse de départ, c'est que la folie est non seulement une composante psychologique des textes littéraires en présence mais aussi un paramètre qui définit et institue les limites de l'intelligibilité à l'âge critique de l'acquisition de la culture.

Veuillez envoyer toute proposition d'article avant le 1er juillet 1994 à Daniel Chouinard, Études françaises, University of Guelph, Guelph, Ontario N1G 2W1, Téléphone: (519) 824-4120. Poste 8562 ou 3884. Télécopie: (519) 763-9572